
In the name of God, the Most Gracious, the Most Merciful 

 

#Sohbet                         08/02/2021 

  

Saints of Allah 

 

“In the sight of Allah جل جلاله, there are certain precious and valuable people whom He loves. 

They are the Awliya, Saints of Allah جل جلاله. Awliya could be anybody, they do not 

necessarily have to show Karāmāt (miraculous deeds). The Awliya are those whom Allah 

 loves, His beloved servants. There are people who love you, yet the real and true love جل جلاله

is the love of Allah جل جلاله, when Allah جل جلاله loves you. Others, especially bad friends, claim to 

love you, but they put you at loss in this world and the next. In this world, they will make 

you a slave to your own ego and give you a bad reputation so you would lose your 

reputation. Yet when you are a beloved of Allah جل جلاله, you win. Even if nobody knows 

about you in this world, as long as Allah جل جلاله loves you, you are a winner. Our Holy 

Prophet صلى الله عليه وسلم states in the Hadith Sharif that Allah جل جلاله has certain servants whom He loves, 

that nobody pays attention to or even gives value to. They stay in furlong places and in 

the corners here and there. You would think that they are people that don’t deserve 

respect and don’t have any value. They themselves also think as such because since they 

are with Allah جل جلاله, they don’t care whether anybody loves them or not; they are hidden 

ones most of the time. 

 

There are all types of such people yet since they have found true love: The Love of Allah 

 they don’t care about anybody or anything. They don’t care whether people give them , جل جلاله

respect and value or not, they’re not saddened or bothered by that at all. But people of 

this world, worldly people, and in the smallest matters, think: ‘Well he didn’t see me, he 

didn’t pay me any attention, he didn’t respect me or give me any value’, they get 

offended and are cross with people. 



Whereas those Holy Ones don’t care at all. Even if the whole world didn’t acknowledge 

them, they like it better that way. They are people with intellect. They are the winners 

and the clever ones whom the Holy Prophet صلى الله عليه وسلم and Allah جل جلاله love, and that is what’s 

important. May we be amongst those whom Allah جل جلاله loves. May Allah جل جلاله increase our 

love for our Holy Prophet صلى الله عليه وسلم insha’Allah.” 

 

-- Mawlana Shaykh Muhammad Adil قق 

 

#ShaykhMehmetEffendi 

#NaqshbandiHaqqani 

	
  

	
  	
   	
  



奉至仁至慈的真主之尊名 

 

教导              20201/02/08  

 

安拉的圣徒 

 

 “在安拉جل جلاله看来，会有一些他所爱的珍贵和宝贵的人。 他们是安拉的

圣徒，Awliya。 Awliya 可以是任何人，他们不一定非要出示 Karāmāt

（奇迹）。 Awliya 是真主所爱的人，他挚爱的仆人。 有些人爱你，

但当真主爱你时，真正的爱就是真主的爱。 其他人，尤其是不怀好意

的朋友，声称爱你，但他们让你在这个世界和下一个世界中茫然无措

。 在这个世界上，他们将使你成为你自己自我的奴隶，并给你带来不

好的声誉，从而使你失去声誉。 然而，当你是真主的挚爱时，你就赢

了。 即使在这个世界上没人知道你，只要安拉爱你，你就是赢家。 

我们的先知صلى الله عليه وسلم在圣训 Sharif 里说，真主会有某些他所爱的仆人，没有

人关注甚至珍视他。 他们住在弗隆隆的地方，或者很不起眼的小角落

。 你可能会认为他们是不应该受到尊重且没有任何价值的人。 他们

自己也这样认为，因为与安拉在一起，所以他们不在乎有人是否爱他

们。 大多数时候它们是隐藏的。 

 自从找到真爱以来，各种各样的人都是他们：真主之爱جل جلاله他们不关心

任何人。 他们不在乎人们是否尊重和珍惜他们，他们一点也不为之感

到难过或困扰。 但是，这个世界上的人们，世俗的人们以及最小的事

情都在想：“好吧，他没有看到我，他没有给予我任何关注，他没有



尊重我，也没有给我任何价值”，他们被冒犯了，他们对别人感到生

气 。 

 

 那些神圣的人根本不在乎。 即使全世界不承认他们，他们也更喜欢

这种方式。 他们是有智慧的人。 他们是神圣先知صلى الله عليه وسلم和安拉所爱的胜

利者和聪明者，这很重要。 愿我们成为安拉所爱的人中的一员。 愿

真主جل جلاله加深我们对我们的圣先知صلى الله عليه وسلم的爱。” 

 

 -Mawlana Shaykh Muhammad Adilقق 

 

 #ShaykhMehmetEffendi 

 #NaqshbandiHaqqani 

 


